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Plats och tid Sessionssalen, 2016-06-20 kl. 13:00-18:35 

 
 Beslutande  

 Conny Brännberg (KD), ordförande 

Tord Gustafsson (M) 

Monica Green (S) 

Theres Sahlström (M) 

Anders G Johansson (M) 

Rohland Peterson (M) 

Leif Walterum (C) 

Michael Nimstad (M) 

Philip Segell (M) 

Anna Bergman (M) 

Thomas Wahlberg (M) 

Magnus Hammar Borsch (M) 

Gunvor Kvick (C) 

Ulrika Johansson (C) 

Orvar Eriksson (C) 

Ulla-Britt Hagström (L) 

Christer Winbäck (L) 

Martin Odenö (M) 

Elisabeth Svalefelt (M) 

Marie Guhrén (M) 

Karin Malmsten (M) 

Lars Ove Källman (M) 

Torbjörn Bergman (M) 

Ulrika Carlsson (C) §§ 90-106 

Karin Thorstensson (C) §§ 84-89 

Paula Bäckman (C), ej § 97 

Petter Fahlström (L) 

Elin Elfverson (L)  

Kaj-Eve Enroth (L) 

Marianne Gustafson (KD) 

Jan Sandelius (KD) 

Beatrice Barck (SD) 

Göran Segerstedt (SD) 

Kenneth Källström (SD) §§ 90-106 

Yvonne Eriksson Harlin (SD) 

Josef Fransson (SD) 

Per Henrik Hallberg (SD) 

 

Maria Hjärtqvist (S) 

Marie Ekman (S) 

Johan Ask (S) 

Robert Ciabatti (S) 

Helena Dahlström (S) 

Tord Lindqvist (S) 

Sean Lahger (S) 

Anita Löfgren (S), ej § 97 

Anders Grönvall (S) 

Ann Lindgren (S) 

Per Johansson (S) 

Anita Andersson (S) 

Carlos Bobadilla Jeria (V) 

Eva Larsson §§ 84-89 

Conny Bäck (S) 

Linus Sjöholm (S) 

Malin Wadman (S) 

Per-Erik Gustafsson (S) 

Magnus Fransson (S) 

Lars Johansson (S) 

Carina Pettersson (S) §§ 90-106 

Elisabeth Gustavsson (MP) 

Janette Leinonen (MP) 

Amanda Nordell (MP) 
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Utses att justera Magnus Hammar Borsch (M) och Linus 

Sjöholm (S)  

 

Underskrifter  

Sekreterare  ..................................................................  

Karin Grunselius 

Paragrafer §84/16-§106/16 

    
Ordförande  

 .................................................................   

 Conny Brännberg (KD)  

Justerande  

 .................................................................   

 Magnus Hammar Borsch (M)  

 

………………………………………….. 

Linus Sjöholm (S) 

 

 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Instans Kommunfullmäktige  
Sammanträdesdatum 2016-06-20 
Justeringsdatum 2016-06-27   
Anslagsdatum 2016-06-28 Överklagningstid t o m  2016-07-20 
Förvaringsplats 
för protokollet Skövde Stadshus 

 
Underskrift ……………………………………….. 

Karin Grunselius ........................................   Karin Grunselius 
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Inledning 
 

Ordförande Conny Brännberg (KD) hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat.  

 

Till justerare av protokollet utses Magnus Hammar Borsch (M) och Linus Sjöholm (S). 

 

Justering äger rum den 27 juni 2016 kl. 16:00 i Stadshuset.  
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KF § 84/16  

Fastställande av dagordning 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att besvarande av motionerna om att cellprov ska ingå i 

försörjningsstöd (§ 102) och motion om att öppna ett idrottsbibliotek i Skövde kommun  

(§ 103) ska skjutas till nästa sammanträde som äger rum i september. 
 

Kommunfullmäktige beslutar att i övrigt fastställa föredragningslistan. 
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KF § 85/16  

Anmälan av ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige 
 

Anmälan från länsstyrelsen: Göran Bergman (S), ersättare 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Delges 

Troman 

Check in/Check out 

Berörd ersättare 
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KF § 86/16  

Anmälan av nya motioner, medborgarförslag och interpellationer 
 

 

Ingen ny motion eller medborgarförslag anmäldes vid sammanträdet. 
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KF § 87/16  

Fråga/Interpellation 
 

 

Inga fråga eller interpellation anmäldes vid sammanträdet. 
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KF § 88/16  

Beslut om budget 2017 för Revisionen 
KS2016.0257 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunfullmäktige  2016-06-20 88/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att budgeten för Revisionen år 2017 ska vara 1 500 tkr.  

 

Yttrande 

Lars-Erik Lindh (S), ordförande i revisionen, redogör för revisionens arbete under året och 

planering inför 2017, som ligger till grund för förslaget till budget det kommande året. 

 

Bakgrund 

Kommunfullmäktiges arbetsordning reglerar att kommunfullmäktiges presidium utgör 

budgetberedning för revisionen. Inför budget 2017 har kommunfullmäktiges presidium och 

revisonens ordförande och vice ordförande träffats och arbetat fram ett budgetförslag. 

 

Lekmannarevisorerna har fått ökat uppdrag med bl a fler bolag och nya verksam heter för 

kommunerna inom t ex integrationsområdet. Det finns en granskningsplan med drygt 20 

punkter där avsikten är att i möjligaste mån kunna genomföra dessa granskningar under 

kommande år. 

 

Handlingar 

Beslut om budget 2017 för Revisionen 

 

Delges 

Revisionen  Ekonomichefen                                
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KF § 89/16  

Strategisk plan med budget 2017-2019 
KS2016.0165 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsen  2016-05-30 107/16 

2 Kommunfullmäktige  2016-06-20 89/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande:   

1. Anta strategisk plan med budget för åren 2017-2019 för Skövde kommun. 

Dokumentet innehåller de mål och strategier som ska styra verksamheten under 

perioden samt finansiellt mål.  

 

2. Resultat-, kassaflödes- och balansbudget för åren 2017-2019 fastställs. Driftbudgeten 

för år 2017 med fördelning av anslag per nämnd och styrelse på totalt 2 653 miljoner 

kronor fastställs. Anslagen för åren 2018 och 2019 antas som underlag för fortsatt 

planering. 

 

3. För år 2017 fastställa investeringsbudgeten med en nettoutgift på 709 miljoner 

kronor, den taxefinansierade investeringsbudgeten om 74 miljoner kronor samt 

exploateringsbudgeten med en nettoutgift på 32 miljoner kronor. Investerings- och 

exploateringsplanen för åren 2018 och 2019 antas som underlag för fortsatt 

planering. Kommunstyrelsen ges rätt att besluta om omprioriteringar av investeringar 

inom totalramen för perioden samt att löpande återrapportera besluten till 

kommunfullmäktige. 

 

4. Utdebitering år 2017 fastställs till 20:86 per skattekrona.   

 

5. Kommunstyrelsen har under år 2017 rätt att nyupplåna, dvs. öka kommunens 

skulder, med totalt 600 miljoner kronor.  Kommunens totala låneskuld får därmed 

utvecklas till maximalt 1 300 miljoner kronor under 2017.  

 

6. Kommunstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att ta fram internbudget för år 2017 

och verksamhetsplan för åren 2017-2019 utifrån anslag och de politiska mål och 

ambitioner som beskrivs i den strategiska planen. Nämndernas verksamhetsplaner 

ska lämnas till kommunstyrelsen i december 2016.  Därefter anmäls nämndernas 

verksamhetsplaner till kommunfullmäktige.  

 

7. Reviderad budget avseende år 2017, ombudgetering av investeringsprojekt samt 

uppdaterade prognoser över skatteintäkter och övriga finansiella poster ska beslutas 

av kommunfullmäktige i mars 2017. 

 

8. Internräntan för 2017 fastställs till 1,75 % enligt SKLs rekommendation (cirkulär 

16:6). Nämndernas ramar räknas om till följd av förändrad internränta i reviderad 

budget. 
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9. Ekonomichefen har rätt att fördela ut budgeterade medel för lönerevidering efter 

beredning av KDLG/KSAG. 

 

10. Ekonomichefen har rätt att fördela ut budgeterade medel för demografiförändringar 

enligt resursfördelningsmodellerna. 

 

Reservationer 

Samtliga ledamöter för socialdemokraterna, miljöpartiet och sverigedemokraterna reserverar 

sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

 

Carlos Bobadilla (V) reserverar sig mot beslutet. 

 

Yrkanden 

Leif Walterum (C) redogör för alliansens budgetförslag, beredningen av ärendet och yrkar 

bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut (alliansens budgetförslag). 

 

Marie Ekman (S) redogör för socialdemokraternas budgetförslag och yrkar bifall till 

socialdemokraternas förslag. 

 

Elisabeth Gustavsson (MP) redogör för miljöpartiets budgetförslag och yrkar bifall till 

miljöpartiets förslag. 

 

Josef Fransson (SD) redogör för sverigedemokraternas budgetförslag och yrkar bifall till 

sverigedemokraternas förslag. 

 

Anders G Johansson (M), Christer Winbäck (L), Paula Bäckman (C), Theres Sahlström (M), 

Ulla-Britt Hagström (L), Kaj-Eve Enroth (L), Petter Fahlström (L), Michael Nimstad (M), 

Marianne Gustafsson (KD), Magnus Hammar Borsch (M), Elisabeth Svalefelt (M), Torbjörn 

Bergman (M), Orvar Eriksson (C) och Martin Odenö (M) yttrar sig och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut (alliansens budgetförslag). 

 

Maria Hjärtqvist (S), Helena Dahlström (S), Anders Grönvall (S), Anita Löfgren (S), Anita 

Andersson (S), Robert Ciabatti (S), Johan Ask (S), Ann Lindgren (S) yttrar sig och yrkar 

bifall till socialdemokraternas budgetförslag. 

 

Per Henrik Hellberg (SD) yttrar sig och yrkar bifall till sverigedemokraternas budgetförslag. 

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen beslutar enligt 1) kommunstyrelsens förslag 

till beslut (alliansens budgetförslag), 2) socialdemokraternas budgetförslag, 3) miljöpartiets 

budgetförslag, 4) sverigedemokraternas budgetförslag och finner att kommunfullmäktige  

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut (alliansens budgetförslag). 

 

Votering begärs. 

 

Först frågar ordföranden fullmäktige om kommunstyrelsens förslag till beslut (alliansens 

förslag) kan anses utgöra huvudförslag, vilket fullmäktige godkänner.  
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Därefter ställer ordföranden förslagen 2, 3 och 4 mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar att förslag 2 (socialdemokraternas budgetförslag) ska utgöra 

motförslag till kommunstyrelsens förslag.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut (alliansens budgetförslag). 

Nej-röst för bifall till socialdemokraternas budgetförslag. 

 

Omröstningsresultat 

Med 29 ja-röster för bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut (alliansens budgetförslag) 

och 21 nej-röster för bifall till socialdemokraternas budgetförslag beslutar 

kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag till beslut (alliansens budgetförslag).  

9 ledamöter avstod från att rösta. 

 

Ja-röster (29 stycken): Theres Sahlström (M), Anders G Johansson (M), Rohland Peterson 

(M), Leif Walterum (C), Michael Nimstad (M), Philip Segell (M), Anna Bergman (M), 

Thomas Wahlberg (M), Magnus H Borsch (M), Gunvor Kvick (C), Ulrika Johansson (C), 

Orvar Eriksson (C), Ulla-Britt Hagström (L), Christer Winbäck (L), Martin Odenö (M), 

Elisabeth Svalefelt (M), Marie Guhrén (M), Karin Malmsten (M), Lars Ove Källman (M), 

Torbjörn Bergman (M), Karin Thorstensson (C), Paula Bäckman (C), Petter Fahlström (L), 

Elin Elfversson (L), Kaj-Eve Enroth (L), Marianne Gustafsson (KD), Jan Sandelius (KD), 

Tord Gustafsson (M) och Conny Brännberg (KD). 

 

Nej-röster (21 stycken): Maria Hjärtqvist (S), Marie Ekman (S), Johan Ask (S), Robert 

Ciabatti (S), Helena Dahlström (S), Tord Lindqvist (S), Sean Lahger (S), Anita Löfgren (S), 

Anders Grönvall (S), Ann Lindgren (S), Per Johansson (S), Anita Andersson (S), Carlos 

Bobadilla (V), Eva Larsson (S), Linus Sjöholm (S), Malin Wadman (S), Per-Erik Gustafsson 

(S), Magnus Fransson (S), Lars Johansson (S), Conny Bäck (S) och Monica Green (S). 

 

Avstår (9 stycken): Beatrice Barck (SD), Göran Segerstedt (SD), Kenneth Källström (SD), 

Yvonne Eriksson Harlin (SD), Josef Fransson (SD), Per Henrik Hallberg (SD), Elisabeth 

Gustavsson (MP), Janette Leinonen (MP) och Amanda Nordell (MP). 

  

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras den 20 juni 2016 kl. 17:00-17:30, därefter återupptas 

sammanträdet. 

 

Bakgrund 

Strategisk plan med budget för åren 2017-2019 har utarbetats i enlighet med kommunens 

årshjul. Mål och riktlinjer för verksamheterna har strukturerats i form av ett styrkort. De 

mål, strategier och resultatmätningar som avser perspektivet medarbetare och chef har 

behandlats av kommunstyrelsens arbetsgivarutskott KSAG 160502 § 20/16. 

 

Vi planerar att gå in i budgetåret 2017 med ett negativt kassaflöde vilket påverkar 

kommande upplåning. Situationen med minusränta gör det fördelaktigt att ha en negativ 

kassalikviditet i dagsläget.  
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Medel för lönerevidering ligger centralt år 2017. Syftet är en utveckling av löneöversyn till 

kommungemensamma prioriteringar. I budgetförslaget ingår en lönesatsning på ca 76 

miljoner kr. 

 

I underlaget ingår att koncernen ska bidra med 15 miljoner kronor. 

Revisionens budgetram beslutas i ett eget ärende. 

 

Handlingar 

Strategisk plan med budget 2017-2019 

 

Delges 

Samtliga nämnder 

kommunala bolag och 

kommunalförbund 

  

Ekonomichefen   
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KF § 90/16  

Skövde kommuns tertialrapport 1 (T1) 2016 
KS2016.0276 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-06-08 121/16 

2 Kommunstyrelsen  2016-06-20 137/16 

3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 90/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna tertialrapporten avseende perioden januari-april 

2016. 

 

Yrkande 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Bakgrund 
Årets första uppföljning är tertialrapport 1 som består av en ekonomisk årsprognos utifrån 

perioden januari till april 2016. Kommunen prognostiserar ett positivt resultat om 118,8 

miljoner kronor 2016, vilket är 26,9 miljoner kronor bättre än den reviderade budgeten på 

91,9 miljoner kronor. Budgetavvikelsen beror framförallt på ökade generella statsbidrag och 

minskade avskrivningskostnader och finansiella kostnader.  

 

Nämnderna och affärsverken prognostiserar totalt ett underskott om 6,9 miljoner kronor. De 

största avvikelserna återfinns hos barn- och utbildningsnämnden samt vård-och 

omsorgsnämnden. Överskott finns hos kommunstyrelsen och servicenämnden. 

 

Investeringsbudgeten för 2016 uppgår till 543,8 miljoner kronor exklusive investeringar i 

taxefinansierad verksamhet som uppgår till 69,6 miljoner kronor. I den totala 

investeringsbudgeten för 2016 ingår ombudgeteringar från 2015 med 163,2 miljoner kronor. 

Enligt prognosen beräknas investeringar för totalt 431,9 miljoner kronor genomföras under 

2016. När det gäller taxefinansierade investeringar beräknas dessa genomföras med en 

positiv avvikelse om 1,2 miljoner kronor.  

 

De långfristiga lånen uppgick den 31 december 2015 till 800 miljoner kronor. Kommunen 

hade samtidigt 145 miljoner kronor i kassan. Därefter har det amorterats 125 miljoner 

samtidigt som de likvida medlen i kassan har minskat. Efter sommaren 2016 kommer 

kommunen ha behov att nyupplåna. Prognosen för långfristiga skulder kring slutet av 2016 

beräknas uppgå till 750 miljoner kronor.  

 

Det prognostiserade resultatet 2016 motsvarar 4,5 procent av skatter och bidrag. Kommunen 

bedöms uppfylla det finansiella målet 2016 om 3 procent av skatter och bidrag. Skövde 

kommun har under de senaste åren haft en god resultatutveckling. Det starka resultatet och 

en god soliditet innebär att nämndernas underskott kan täckas med andra medel under 2016. 

Kommunstyrelsen uppmanar dock samtliga nämnder att kunna påvisa hur de kommer ha en 

ekonomi i balans vid ingången av budgetåret 2017.  
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Handlingar 

Skövde kommuns tertialrapport 1 (T1) 2016 

 

Delges 

Samtliga nämnder  
Ekonomichefen 
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KF § 91/16  

Sammanträdesdagar 2017 för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 
KS2016.0242 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-18 96/16 

2 Kommunstyrelsen  2016-06-20 138/16 

3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 91/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa sammanträdesdagar 2017 för kommunfullmäktige 

enligt nedan.  

 

Bakgrund 

Ett förslag till sammanträdesdagar 2017 har upprättats. Hänsyn har tagits till 

sammanträdesplan för Sveriges Kommuner och Landstings styrelse och beredning, 

kvalitetsmässan i november samt sammanträdesdagar för regionfullmäktige. 

 
Kommunstyrelsen 

Måndagar kl. 13.00 

Kommunfullmäktige 

Måndagar kl. 18.00 

 

9 januari 23 januari  

6 februari 27 februari 

6 mars 27 mars 

10 april  24 april 

2 maj (tisdag) 22 maj 

29 maj, 19 juni kl. 09 19 juni kl.13 

14 augusti, 4 september 25 september 

2 oktober 30 oktober  

30 oktober 27 november  

27 november, 11 december 11 december 

 

Handlingar 

Sammanträdesdagar 2017 för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 

 

Delges 

Samtliga nämnder 
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KF § 92/16  

Beslut om delegation av beslutanderätt om generellt eldningsförbud och 

förbud att helt eller delvis elda utomhus m m.  
KS2016.0229 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-18 93/16 

2 Kommunstyrelsen  2016-05-30 110/16 

3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 92/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunstyrelsen rätt att besluta om eldningsförbud 

enligt 2 kap. 7 § förordningen (2003:789) om skydd mot olyckor.   

 

Yrkande 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Bakgrund 

Myndigheten för Samhällsskydd och beredskap har efter utslag i Högsta 

Förvaltningsdomstolen konstaterat att rätten att meddela förbud om att helt eller delvis elda 

utomhus m m inte kan delegeras till ett kommunalförbund. 

  

Direktionen för Räddningstjänsten Östra Skaraborg förslår mot bakgrund av detta att 

respektive medlemskommuns fullmäktige beslutar att delegera rätten till kommunstyrelsen 

att meddela föreskrifter om eldningsförbud, i enlighet med bestämmelserna i förordningen 

om skydd mot olyckor.  

 

Vidare föreslås att kommunstyrelsen delegerar rätten att meddela föreskrifter om 

eldningsförbud till kommundirektören, eller den som är i dennes ställe, efter samråd med 

räddningschefen för kommunalförbundet, eller den som är i dennes ställe, meddela 

föreskrifter om eldningsförbud helt eller delvis om eldning utomhus. Delegationen bör också 

omfatta möjligheten att meddela avsteg från eldningsförbudet, exempelvis för yrkesmässig 

hyggesavbränning. 

 

Nämnden för Räddningstjänsten Östra Skaraborg beslutade 2016-03-31 § 37 att tillställa 

medlemskommunerna förslaget i syfte att det fastställs i respektive kommunfullmäktige.  

 

Handlingar 

Beslut om föreskrifter och beslutanderätt om förbud att helt eller delvis elda 

utomhus m m.  

Meddelande om föreskrifter om förbud att helt eller delvis elda utomhus m.m. 

 

Delges 

Kommundirektören 

Kanslichefen/delegationsordningen 

Räddningstjänsten Östra Skaraborg          
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KF § 93/16  

SkövdeNät AB:s förvärv av aktier av Kraftringen AB i Billinge Energi AB 
KS2016.0259 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-06-01 110/16 

2 Kommunstyrelsen  2016-06-20 139/16 

3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 93/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att tillstyrka att SkövdeNät AB förvärvar aktier av Kraftringen 

AB motsvarande högst 20 procent i Billinge Energi AB. 

 

Yttranden 

Per-Agne Rytter (KD), ordförande i SkövdeNät AB, redogör för beredningen av ärendet. 

 

Per-Erik Gustafsson (S) yttrar sig utan eget yrkande.  

 

Bakgrund 

En kommande förändring på den Nordiska elslutkundsmarknaden har gjort att många 

elnätsbolag har börjat agera för att kunna säkerställa en fortsatt bra kundrelation. 

Förändringen innebär att privatkunder inte ska behöva vända sig till flera intressenter 

avseende sina elfrågor, utan ska generellt vända sig till sin elhandelsleverantör. Detta skulle 

innebära att SkövdeNät AB inte kommer att ha någon slutkundrelation, utan endast med de 

elhandelsföretag som säljer och levererar el till abonnenterna. Med anledning av ovan har 

Skövde Nät AB tittat på alternativ för att fortsatt kunna ansvara för kundrelationer.   
  
Det alternativ som styrelsen för SkövdeNät AB har värderat bäst är att anta ett erbjudande 

från Kraftringen AB att köpa upp till 20 procent av deras aktier i Billinge Energi AB, samt 

att ingå ett långsiktigt samarbete med dem. Köpeskillingen för denna andel är inte slutligt 

förhandlad eller accepterad av parterna, men SkövdeNät AB har för egen del satt en taknivå 

på 15 miljoner kronor (om ett samarbetsavtal inkluderas kommer förhandlingsutrymmet 

minskas till 9 miljoner kronor). Skövde Nät AB hade en soliditet på 36 procent vid årsskiftet 

och 48 miljoner kronor i likvida medel, varför bolaget kan finansiera köp helt på egen hand. 

I erbjudandet ingår också två styrelseposter, samt att VD får vara adjungerad i bolagets 

styrelse. 

 

Billingen Energi AB går ekonomisk bra idag och har ett starkt varumärke i vår bygd, men 

väljer ändå att ge SkövdeNät AB ett attraktivt erbjudande för säkerställa ett långsiktigt 

samarbete. Kraftringen AB ser SkövdeNät AB som en attraktiv samarbetspartner, vilket är 

förtroendeingivande. 
 

Historiskt har Billinge Energi AB genererat avkastning på ca 2 miljoner kronor per år för 

den andel som erbjudandet gäller och det finns inget som indikerar någon förändring 

avseende detta de närmsta åren. 

 

Det finns många andra nätföretag som gör och har gjort åtgärder för att säkerställa 

långsiktiga kundrelationer. Man kan säkert fråga sig om kundrelationen är så viktig, men 
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inkluderat goda ekonomiska förutsättningarna och långsiktigt samarbetsavtal, gör att Skövde 

Stadshus AB bör tillstyrka att SkövdeNät AB försöker slutföra förhandlingar. 

 

Skövde kommun har tidigare ägt aktier i Billinge Energi AB, men valde att sälja dessa då 

det inte ansågs ingå i kommunens kärnverksamhet. Det var också förknippat med tämligen 

dåligt hanterade risker på denna tid, vilket hanteras på ett helt annat sätt i dagens bolag. 

Risken ägarna till Billinge Energi AB kan tänkas stå för idag är att kunderna flyr, men 

bolaget har mycket lite fasat kostnader och borde kunna hantera denna förändring relativt 

bra.  

 

Skulle SkövdeNät AB inte fortsatt ansvara för kundrelationer kommer 5-6 arbetstillfällen gå 

förlorade, men om överenskommelser med Kraftringen AB och Billing Energi AB går i lås 

kommer istället antalet arbetstillfällen i Skövde att öka. 

 

Skövde Stadshus AB beslutade 2016-05-16 § 13 att förorda kommunfullmäktige att 

tillstyrka att SkövdeNät AB förvärvar aktier av Kraftringen AB motsvarande högst 20 

procent i Billinge Energi AB. 

 

Handlingar 

Elhandel SkövdeNät AB 

Värdering - Billinge Energi AB - utdrag 2016-05-25 

Beslutsunderlag elhandel SkövdeNät AB 2016-03-07 

 

Delges 

Skövde Stadshus AB                                 

Skövde Nät AB 
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KF § 94/16  

Höjning och revidering av taxa för den allmänna VA-anläggningen i 

Skövde kommun 
KS2016.0231 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-18 92/16 

2 Kommunstyrelsen  2016-05-30 108/16 

3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 94/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta ändringar i taxa för den allmänna VA-anläggningen i 

Skövde kommun. 

 

Tillägg under kapitel Anläggningsavgifter (§§ 5-11) punkt 5.2 andra stycket samt under 

kapitel Allmänt (§§ 1-4) ny punkt 2.4 under § 2, att gälla från och med 2016-07-01. 

 

Taxehöjning under kapitel Brukningsavgifter (§§ 12-18) punkt 12.1 och § 14 och kapitel 

Andra Avgifter (§§ 19-20), att gälla från och med 2017-01-01. 

 

Yrkande 

Torbjörn Bergman (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Bakgrund 

Servicenämnden har föreslagit höjning och revidering av taxa för den allmänna VA-

anläggningen i Skövde kommun.  

Tre ändringar föreslås:  

 En höjning av brukningstaxan med 2 % 

 Ett tillägg med tomtytebegränsning för småhus vid beräkning av anläggningsavgift  

 En nedskrivningsklausul som ger VA huvudmannen (servicenämnden) möjlighet till 

nedsättning av avgifter i särskilda fall.  

 

Höjningen omfattar §§ 12-18 samt § 19 och börjar gälla fr.o.m. 2017-01-01. De två 

sistnämnda ändringarna börjar gälla fr.o.m. 2016-07-01. 

 

Förslag till förändring 
Under kapitel Brukningsavgifter (§§ 12-18) punkt 12.1 och § 14 och kapitel Andra Avgifter 

(§§ 19-20) ska avgifterna från 2017-01-01 höjas med 2% Under kapitel Anläggningsavgifter 

(§5-11) punkt 5.2 andra stycket ska ett tillägg göras.  

 

Förslag till ny lydelse: 

Avgift enligt 5.1 c) tas ut endast intill ett belopp som motsvarar summan av avgifterna enligt 

5.1 a) b) och d). För småhusfastighet begränsas den avgiftsgrundande tomtytan enligt 5.1 c) 

till en yta av 3000 m². 

 

Under kapitel Allmänt (§§ 1-4) ska en ny punkt 2.4 under § 2 Avgifter läggas till.  
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Förslag till lydelse: 

Huvudmannen får besluta att sätta ned eller efterskänka avgifter om det finns särskilda skäl. 

 

Handlingar 

Servicenämnden 2016-04-21, § 21 

Taxa för den allmänna VA-anläggningen i Skövde kommun, giltig från och med 2016-07-01 

till 2016-12-31 

Taxa för den allmänna VA-anläggningen för Skövde kommun, giltig från och med 

2017-01-01 

 

Delges 

Servicenämnden 

Författningssamlingen 

 

 

 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige  2016-06-20 22(39) 

 

KF § 95/16  

Policy för arbetet mot våldsbejakande extremism 
KS2016.0077 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-18 95/16 

2 Kommunstyrelsen  2016-05-30 111/16 

3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 95/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta policy för arbetet mot våldsbejakande extremism för 

perioden 2016-2018.  

 

Yrkanden 

Petter Fahlström (L) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Torbjörn Bergman (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Bakgrund 

Syfte med denna policy är att tydliggöra kommunens förhållningssätt för arbetet mot 

våldsbejakande extremism. Policyn gäller samtliga verksamheter inom Skövde kommun 

inklusive majoritetsägda bolag. 
  
Målsättningen är att minska risken för våld, både i Skövde och på andra platser, kopplat till 

extremism. 

 

Den nationella samordnaren mot våldsbejakande extremism uppmanar alla kommuner att ta 

fram konkreta, lokala handlingsplaner mot våldsbejakande extremism i syfte att arbeta 

förebyggande med frågan. Lokala handlingsplaner för förvaltningen är under utarbetande. 

Sektor socialtjänst har ansvar för samordning av arbetet. Brottsförebyggande rådet ges 

möjlighet att delta i arbetet med att ta fram handlingsplaner. 

 

Beredning medborgare och folkhälsa har behandlat ärendet inför beslut. 

 

Handlingar 

Policy för arbetet mot våldsbejakande extremism 

Policy för arbetet mot våldsbejakande extremism (förslag till kommunstyrelsens 

arbetsutskott) 

BMF 18/16 Policy för arbetet mot våldsbejakande extremism i Skövde 

 

Delges 

Samtliga sektorer 

Bolagen 

Författningssamlingen 
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KF § 96/16  

Policy för internationellt arbete 
KS2016.0110 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-04 87/16 

2 Kommunstyrelsen  2016-05-30 109/16 

3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 96/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att  

- anta Policy för internationellt arbete 

- upphäva Strategi för internationell utveckling (KS06/0314, KF 2007-06-18 § 66). 

 

Yrkanden 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Petter Fahlström (L) och Marie Ekman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 

beslut. 

 

Bakgrund 

Under hösten 2014 genomfördes en nulägesanalys av Skövde kommuns internationella 

arbete. Utredningen presenterades för beredning medborgare och folkhälsa i april 2015. Av 

rapporten framgår att den övergripande styrningen av det internationella arbetet behöver 

utvecklas för att få större effekt av det arbete som utförs. Den policy som tagits fram syftar 

till att definiera vad som avses med internationellt arbete i Skövde kommun samt vara det 

övergripande styrdokumentet inom området. 

Det politiska ansvaret för internationellt arbete är fördelat på följande sätt; 

 Kommunfullmäktiges presidium är sammanhållande för de före 2015 ingångna 

vänortsavtalen.  

 Kommunstyrelsen ansvarar för att samordna internationellt arbete.  

 Kommunstyrelsens arbetsutskott bereder de strategiska internationella frågorna inför 

beslut. 

 Beredning medborgare och folkhälsa bereder ur ett medborgarperspektiv de ärenden 

som berör projektverksamhet inom EU.  

Uppföljningen av det internationella arbetet följer ansvarsfördelningen. 

Representanter för kommunfullmäktiges presidium har varit delaktiga i utformningen av 

policyn. Beredning medborgare och folkhälsa behandlade ärendet 25 februari 2016. 

 

Handlingar 

Beslut om policy för internationellt arbete 

BMF 1/16 Skövde kommuns policy för internationellt arbete 

Policy internationellt arbete 
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Delges 

Sektorschefer 

Kommunfullmäktiges ordförande 

Koncernstab 

Bolagen 

Författningssamlingen 
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KF § 97/16  

Beslut om Tolkförmedling Väst, årsredovisning och revisionsberättelse 

2015 
KS2016.0255 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-06-01 112/16 

2 Kommunstyrelsen  2016-06-20 140/16 

3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 97/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna årsredovisningen 2015 för Tolkförmedling Väst 

samt enligt förslaget från revisorerna bevilja direktionens ledamöter ansvarsfrihet för 2015. 

 

Anita Löfgren (S) och Paula Bäckman (C) deltar inte i handläggningen av ärendet.  

  

Yrkande 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Bakgrund 

Tolkförmedling Väst är ett kommunalförbund som bedriver språktolkförmedling och 

översättningsservice och Skövde kommun är medlemmar sedan 1 januari 2015. 

 

Tolkförmedling Väst bildades för att stärka allas rätt till lika tillgänglig och rättssäker 

service och vård genom god tillgång på kvalificerade tolktjänster av hög kvalitet. 

Tolkförmedling Väst leds av en direktion (förbundsstyrelse) som består av förtroendevalda 

från medlemskommunerna och Västra Götalandsregionen. Verksamheten styrs av en 

förbundsordning och lyder under kommunallagen 

 

Handlingar 

Beslut om Tolkförmedling Väst, årsredovisning och revisionsberättelse 2015 

 

Delges 

Tolkförmedling Väst 
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KF § 98/16  

Ansökan från Bergs Fibers ekonomiska förening om kommunal borgen 

för byggande av passivt fiberoptiskt nät för bredband. 
KS2016.0266 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-06-01 111/16 

2 Kommunstyrelsen  2016-06-20 141/16 

3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 98/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

 Bevilja Bergs Fiber ekonomiska förening kommunal borgen för 

bredbandsutbyggnad. Borgen omfattar 10 miljoner kronor och ges från 2016-06-30. 

 Det gäller under byggtiden, dock längst 24 månader från beviljad borgen.  

 Ingen borgensavgift utgår.  

 Ett avtal upprättas när borgen ingås mellan borgensgivaren och borgensåtagaren.  

 Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen möjlighet att om så behövs förlänga 

borgen ytterligare 12 månader. 

 

Yrkande 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige bemyndigade 2014-02-24 kommunstyrelsen att för Skövde kommun 

ingå borgensförbindelser till säkerhet för lån för finansiering av bredbandsutbyggnad. 

Borgensåtagandet gäller under byggtid, dock längst 24 månader, från beviljad borgen. 

Borgensåtagandet för ett projekt begränsades då enligt beslutet till fem miljoner per 

sökande. Kommunal borgen kan enligt beslut 2014-02-24  ges till ekonomisk förening eller 

annan sammanslutning av medborgare och företagare som verkar på plats i kommunen där 

utbyggnad av bredband inte är aktuellt av kommersiella aktörer på marknaden.  

 

Ansökan har inkommit från Bergs Fiber ekonomiska förenings om en borgen på 10 miljoner 

kronor. 

  

Bergs fiber ekonomiska förening är igång med byggandet av ett passivt fiberoptiskt nät för 

bredband. Området för Bergs fiberförening är stort. I norra delen av Skövde från Låstad till 

Övertorp upp på Billingen och mot kommungränsen vid Öglunda. Totalt finns över 500 

fastigheter i området och i föreningen finns för närvarande 440 fastigheter. Första delen av 

anläggningen av fibernätet beräknas vara klart i början av september och hela anläggningen 

ska vara klar under vintern 2016/2017. 

 

Projektet i sin helhet finansieras av insatser från medlemmarna och bidrag från länsstyrelsen 

inom landsbygdsprogrammet 2014-2020. Ansökan om bidrag för anläggning av fibernätet 

på landsbygden har gjorts hos länsstyrelsen med då byggandet ligger före i tidsplan och 

föreningen ännu inte fått besked om bidrag behöver nu Bergs fiberförening eventuellt ta upp 
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lån för att klara löpande fakturor som kommer in. Lånet på 10 miljoner kommer att 

användas för att finansiera bidragsmedlen tills dessa är utbetalda samt användas som likvida 

medel under byggprojektets genomförande.  

Då Bergs Fiber ekonomiska förenings ansökan om kommunal borgen överskrider det 

tidigare satta taket på 5 miljoner ska beslutet upp för beslut i kommunfullmäktige.  

 

Handlingar 
Bergs Fibers ekonomiska förenings ansökan om kommunal borgen för byggande 

av passivt fiberoptiskt nät för bredband 

 
Delges                       
Bergs Fiber ekonomiska förening 

Ekonomichefen 

Redovisningschefen 

Christian Johansson Näringslivsenheten 
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KF § 99/16  

Revidering av instruktioner för beredning medborgare och folkhälsa 

2014-2018 
KS2014.0388 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-18 94/16 

2 Kommunstyrelsen  2016-05-30 112/16 

3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 99/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta revidering av Instruktioner för beredning medborgare 

och folkhälsa 2014-2018. 

 

Yrkande 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Bakgrund 

Beredning medborgare och folkhälsa föreslår att beredningens instruktioner § 3 ändras. 

 

Följande ändring i § 3 föreslås; 

 

”Beredningen medborgare och folkhälsa består av 7 ledamöter. Kommunstyrelsen utser 

samtliga 7 ledamöter varav minst 2 är kommunstyrelseledamöter, varav ett kommunalråd. 

Kommunstyrelsen utser beredningens ordförande och vice ordförande. Dessa utgör 

beredningens presidium.” 

 

Handlingar 

Revidering av instruktioner för beredning medborgare och folkhälsa 2014-2018 

Minnesanteckningar BMF 2016-04-20 

Instruktioner beredning medborgare och folkhälsa 2014-2018 (Förslag till 

kommunstyrelsens arbetsutskott) 

 

Delges 

Beredning medborgare och folkhälsa                                 

Sektorchef sektor medborgare och samhällsutveckling 

Författningssamlingen 
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KF § 100/16  

Förslag till revidering av nämndernas reglementen ang. distansnärvaro på 

sammanträden 
KS2014.0258 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-06-08 123/16 

2 Kommunstyrelsen  2016-06-20 142/16 

3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 100/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att revidera kommunstyrelsens reglemente och därigenom 

införa en möjlighet till distansnärvaro på kommunstyrelsens utskotts och beredningars 

sammanträden i enlighet med följande lydelse: 

 

”Kommunstyrelsens utskott och beredningar får, om särskilda skäl föreligger, sammanträda 

med ledamöter närvarande på distans. Sådant sammanträde får endast äga rum om ljud- och 

bildöverföring sker i realtid och på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra 

varandra på lika villkor. Lokalen ska vara så beskaffad att inte obehöriga kan ta del av 

sammanträdeshandlingar, bild eller ljud.  

 

Ordföranden avgör om närvaro får ske på distans. 

  

Kommunstyrelsen får bestämma vad som närmare ska gälla om deltagande på distans i 

utskotten och beredningarna.” 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att revidera reglementena för 

arvodesnämnden (§ 11), barn- och utbildningsnämnden (§ 12), byggnadsnämnden (§ 12), 

kultur- och fritidsnämnden (§ 12), servicenämnden (§ 12), socialnämnden (§ 12), vård- och 

omsorgsnämnden (§ 12) och valnämnden (§ 11) i enlighet med följande lydelse: 

 

”Nämnden får, om särskilda skäl föreligger, sammanträda med ledamöter närvarande på 

distans. Sådant sammanträde får endast äga rum om ljud- och bildöverföring sker i realtid 

och på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra på lika villkor. Lokalen 

ska vara så beskaffad att inte obehöriga kan ta del av sammanträdeshandlingar, bild eller 

ljud.  

 

Ordföranden avgör om närvaro får ske på distans. 

  

Nämnden får bestämma vad som närmare ska gälla om deltagande på distans i nämnden.” 

 

Yrkande 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Bakgrund 

Kommunallagen ger möjligheter för kommuner att beslutat om distansnärvaro vid 

sammanträden. I de reglementen för Skövde kommun som fastställdes för nämnderna 2014 

infördes denna möjlighet, dock inte för kommunstyrelsen och dess utskott och beredningar.  

Frågan har nu aktualiserats och ett förslag lämnas att en revidering av kommunstyrelsen 

reglemente görs, vilket innebär att möjlighet till distansnärvaro ges även för 

kommunstyrelses utskott och beredningar. 

 

Av 5 kap. 38 a § kommunallagen (KL) följer att ledamöter får delta i fullmäktiges 

sammanträden på distans, om fullmäktige har beslutat det och det sker genom ljud- och 

bildöverföring i realtid och på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra 

och delta på lika villkor. En ledamot som deltar på distans ska anses vara närvarande vid 

fullmäktiges sammanträde. Om fullmäktige har beslutat att ledamöter får delta i fullmäktiges 

sammanträden på distans, ska arbetsordningen enligt 5 kap. 64 § KL innehålla föreskrifter 

om i vilken utsträckning sådant deltagande får ske. 

 

Av 6 kap. 32 § KL följer vidare att fullmäktige ska besluta i vilken utsträckning ledamöter 

får delta i en nämnds sammanträden på distans. Deltagande på distans ska enligt samma 

bestämmelse ske på det sätt som anges i 5 kap. 38 a § KL. En ledamot som deltar på distans 

ska anses närvarande vid nämndens sammanträde.  

 

För kommunstyrelsens del föreslås att möjligheten att delta på distans på sammanträden 

införs för dess utskott och beredningar enligt följande lydelse: 

 

”Kommunstyrelsens utskott och beredningar får, om särskilda skäl föreligger, sammanträda 

med ledamöter närvarande på distans. Sådant sammanträde får endast äga rum om ljud- och 

bildöverföring sker i realtid och på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra 

varandra på lika villkor. Lokalen ska vara så beskaffad att inte obehöriga kan ta del av 

sammanträdeshandlingar, bild eller ljud.  

 

Ordföranden avgör om närvaro får ske på distans. 

 

Kommunstyrelsen får bestämma vad som närmare ska gälla om deltagande på distans i 

utskotten och beredningarna.” 

   

Som nämnts ovan har sedan tidigare en bestämmelse om möjligheter till deltagande i 

sammanträden på distans införts i reglementena för övriga nämnder. Dessa bestämmelser 

föreslås nu få en ny lydelse, som tydliggör förutsättningarna för distansnärvaro vid 

sammanträden enligt följande lydelse: 

 

”Nämnden får, om särskilda skäl föreligger, sammanträda med ledamöter närvarande på 

distans. Sådant sammanträde får endast äga rum om ljud- och bildöverföring sker i realtid 

och på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra på lika villkor. Lokalen 

ska vara så beskaffad att inte obehöriga kan ta del av sammanträdeshandlingar, bild eller 

ljud.  

 

Ordföranden avgör om närvaro får ske på distans. 

 

Nämnden får bestämma vad som närmare ska gälla om deltagande på distans i nämnden.” 
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Handlingar 

Reglemente kommunstyrelsen, förslag till revidering  

 

Delges 

Författningssamlingen 
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KF § 101/16  

Motion om införande av ett klimatkompenseringssystem 
KS2015.0405 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-18 99/16 

2 Kommunstyrelsen  2016-05-30 115/16 

3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 101/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Reservationer 

Elisabeth Gustavsson (MP), Janette Leinonen (MP) och Amanda Nordell (MP) reserverar 

sig mot beslutet. 

 

Yrkanden 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Elisabeth Gustavsson (MP) yrkar bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Bakgrund 

Miljöpartiet de gröna i Skövde har föreslagit att: 

- Ett klimatkompenseringssystem införs i Skövde kommun och erfarenheter hämtas 

från Borås, Örebro och Göteborg. Klimatkompenseringen ska göras inom alla 

sektorer, bolag och andra verksamheter. 

- Sektorer, bolag och andra verksamheter får i uppdrag att, som ett första steg, innan 

årets slut upprätta en åtgärdsbudget för sin klimatkompensation för år 2016. 

Motionären menar att utsläppen av växthusgaser bör minska från verksamheterna men för 

att ta sitt fulla klimatansvar och för en riktigt bra klimatstrategi bör man även 

klimatkompensera sina resor. 

Sektor samhällsbyggnad är positiva till intentionerna i förslaget att mildra verksamheters 

påverkan på klimatet genom klimatkompensering. Men de faktiska utsläppen minskar inte 

direkt och exakt genom intern klimatkompensation även om tanken är att de indirekt ska 

minska utsläppen. Skövde har som mål 2025 att använda så gott som förnybar energi vilket 

även inkluderar verksamhetens alla slags resor. Skövde kommun har redan idag möjligheten 

att klimatkompensera valfria resor externt via Big Travel som är kommunens leverantör av 

resor. Tjänsten är kostnadsfri men önskad klimatkompensationen behöver kommunen betala. 
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Det bästa sättet att klimatkompensera är att garanteras en specifik volym klimatnytta som 

infrias på direkten. Detta är inte fallet då man lägger undan medel för att göra nytta i 

framtiden inom sin egen verksamhet så som man gör i till exempel Borås kommun. 

Att betala sig själv när man belastar klimatet är inte det effektivaste sättet för att minska den 

globala klimatpåverkan. Jämfört med etablerade mekanismer, exempelvis FN's Clean 

developement Mechanism, kan tonpriset (kr/ ton CO2) bli avsevärt mycket högre. 

 

Klimatarbetet bör integreras i det normala arbetet och inte vara är beroende av en budgetpost 

som fylls på när medarbetarna bidrar med utsläpp, som vid flygresor.  

 

Utsläppsminskningar som finansieras bör vara mätbara och konkreta, vilket de inte blir när 

ersättningen går till den egna verksamheten och det är svårt att veta hur stor kompensationen 

blir, det vill säga hur stor själva miljönyttan blir. 

 

Det är viktigt att fler av kommunens resor sker med fler fossilfria och energieffektiva resor 

och att fler distans/video- möten genomförs. Det kan motverkas genom att det förändrade 

resebeteendet kan vara svårt att få till stånd om det befintliga resebeteendet kan 

kompenseras via intern finansiering. Koldioxidutsläpp går inte att göra ogjorda. Det kan ta 

lång tid innan motsvarande mängd koldioxid sparats in. Det är viktigt att verksamheterna 

minskar egna direkta koldioxidutsläpp, då vet man ju att utsläppen verkligen minskar. 

Dessutom bör verksamheterna klimatkompensera på ett sätt som verkligen genererar 

minskning av växthusgasutsläpp någon annanstans. 

 

Det globala klimatproblemet är akut och klimatkompensationen måste göras snarast liksom 

klimatnyttan behöver helst uppstå direkt, inte eventuellt i framtiden. Ett internt klimatarbete 

av detta slag tar tid att etablera och klimatnyttan är därmed inte omedelbar och det blir en 

onödig omväg istället för att skapa miljönytta direkt. 

 

Energimyndigheten rekommenderar att den som flyger kompenserar utsläppen med hjälp av 

FN godkänd klimatkompensation (via Clean Development Mechanism), som förutom en 

garanterad och tredjepartsverifierad utsläppsminskning bidrar till hållbar utveckling i 

projektlandet. Rekommendationen följs idag av regeringen, kommuner, myndigheter, 

statliga bolag och mängder av företag och organisationer. 

 

Eftersom de faktiska utsläppen inte minskar direkt genom intern klimatkompensering och 

det är bättre att arbeta med att minska växthusgasutsläppen via direkta åtgärder istället. 

Möjligheterna till extern klimatkompensation finns redan idag inom kommunens 

upphandling av tjänsteresor. 

 

Åtgärderna i Skövde kommuns energi- och klimatplan ska revideras under 2016 och då bör 

investeringar vidtas som minskar kommunens växthusgasutsläpp. 

 

Handlingar 

Motion om införande av ett klimatkompenseringssystem 

 

Delges 

Sektor samhällsbyggnad                       

Motionären 

 

http://www.tricorona.com/sv/content/cdm
http://www.tricorona.com/sv/content/cdm
http://www.tricorona.com/sv/content/cdm
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KF § 102/16  

Motion om att cellprov ska ingå i försörjningsstöd 
KS2015.0489 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-18 97/16 

2 Kommunstyrelsen  2016-05-30 113/16 

3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 102/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska skjutas till nästa sammanträde som äger rum 

den 26 september 2016.  
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KF § 103/16  

Motion om att öppna ett idrottsbibliotek i Skövde kommun 
KS2015.0571 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-18 98/16 

2 Kommunstyrelsen  2016-05-30 114/16 

3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 103/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska skjutas till nästa sammanträde som äger rum 

den 26 september 2016.  
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KF § 104/16  

Rapporter om gynnande beslut om bistånd som inte verkställts, kvartal 1 

2016 
KS2016.0078 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunfullmäktige  2016-06-20 104/16 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att lägga rapporterna till handlingarna. 

 

Bakgrund 

Elisabeth Svalefelt (M) ordförande för socialnämnden redogör för rapporten avseende 

socialnämndens verksamhet. 

 

Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Socialtjänstlagen 16 kap. § 6 

F-h: antal 0 

 

Theres Sahlström (M) ordförande för vård- och omsorgsnämnden redogör för rapporten 

avseende omvårdnadsverksamheten. 

 

Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Socialtjänstlagen 16 kap. § 6 

F-h: antal 15 

 

Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Lagen om stöd och service till 

vissa funktionshindrade § 28 F-g: antal 18 

 

Handlingar 

Sektor vård- och omsorg kvartalsrapport Q4 2015 

Sektor socialtjänst kvartalsrapport Q4 2015 

 

Delges 

Vård- och omsorgsnämnden 

Socialnämnden 
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KF § 105/16  

Anmälningsärenden 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna följande avsägelser: 

 

Kristina Hedenberg (V), ledamot kommunfullmäktige 

Kayda Lazar (S), ersättare servicenämnden  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Delges 

Länsstyrelsen i Västra Götaland 

Servicenämnden 

Check in/Check out 

Troman 
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KF § 106/16  

Valärenden 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att välja följande personer för mandatperioden 2014-2018: 

 

Sandra Ask (S), ersättare servicenämnden 

Kayda Lazar (S), ersättare vård- och omsorgsnämnden 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Delges 

Servicenämnden 

Vård- och omsorgsnämnden 

Check in/Check out 

Troman 
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Avslutning 
 

Ordförande Conny Brännberg (KD) tackar alla närvarande och avslutar dagens 

sammanträde.  

 

Kommunfullmäktiges nästa sammanträde äger rum den 26 september 2016 kl, 18:00. 

 

 


